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ROZHOVOR SPOLEČENSTVÍ UDÁLOSTI Z FARNOSTI

Jano, jak a kdy ses dostala 
do vedení dobříšské Charity?
Než začala dobříšská Charita, 
tak jsem v Dobříši vedla od roku 
1992 českou maltézskou pomoc. 
Tato práce spočívala v tom, že 
jsme dělali různé sbírky, zejména 
v souvislosti s probíhající válkou 
v Jugoslávii jsme často posílali 
pomoc tímto směrem. Kolem 
roku 2000 mě oslovil tehdejší 
farář Stanislaw Góra, že by 
nejraději viděl, kdyby farnost 
měla svoji Charitu a slíbil mi svoji 
pomoc. Jedním z prvních úkolů 
bylo, že jsme hledali cestu 
k nemocným do LDN 
na Sanatorce. To se Stanislavowi 
povedlo a do LDN nejprve hodně 
chodila kolegyně Maruška 
Paukertová, posléze Maruška 
Šochová, která začala 
navštěvovat i obyvatele domova 
důchodců.
Já jsem se tedy stala ředitelkou 
Charity a za pomoci několika 

statečných žen z farnosti jsme 
vybudovali farní šatník 
pro potřebné. Naši aktivitu jsme 
nazvali projekt Bethánie 
a zaměřili jsme se na pomoc 
pro seniory, sociálně slabé, 
bezdomovce, lidé s postižením.  
Potřební nás oslovovali buď přes 
kněze, nebo znali mě, protože 
jsem dlouho pracovala v místním 
zdravotnictví.
Vždy jsme byli dobrovolnická 
Charita, neměli jsme žádné 
zaměstnance. Platíme pouze 
náklady na vedení účetnictví.
Co dál jste dělali?
Zapojili jsme se do projektu 
Adopce na dálku a podporovali 
jsme studenty v Indii a v Ugandě. 
Založili jsme fond pro sociálně 
slabé, který vede farnost, ale 
financuje ho Charita, a z toho se 
pomáhá sociálně slabým 
(doplatky na léky, kredit 

Milí přátelé,
jsme na prahu adventu, 
nového liturgického roku. 
A každý začátek je šancí nově 
vykročit. Zkušenost ukazuje, 
že advent bývá popelkou 
zastíněnou Vánocemi. Často 
nám „protéká mezi prsty“, 
protože je to období velmi 
krátké. Navíc mnohdy 
nevíme, jak je smysluplně 
prožít. Proto mě napadlo, že 
bude užitečné nabídnout pár 
praktických tipů, jak prožít 
tento čas, který nás připravuje 
na nové přĳetí daru vtělení:

• některé dny můžeme zajít 
na adventní rorátní mši, kde 
můžeme Pánu svěřovat nejen 
sebe, ale všechny své drahé;

• u adventního věnce 
společně prožít každý večer 
pár chvil: popovídat 
o radostech a starostech 
uplynulého dne a pak tyto věci 
společně odevzdat do rukou 
Božích;

•  je dobré se také domluvit 
na přípravě vlastních svátků, 
aby veškerá příprava neležela 
jen na někom z rodiny;
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Rozhovor s ředitelkou 
farní Charity

Adventní 
zamyšlení

Charita České republiky je nejstarší dobročinnou neziskovou 
organizací v naší zemi. Její farní pobočku pod vedením paní 
Jany Svobodové provozuje i dobříšská farnost.

POKRAČOVÁNÍ NA STR. 2 POKRAČOVÁNÍ NA STR. 3

S JANOU SVOBODOVOU MLUVILA JITKA URBANOVÁ

ANGELO SCARANO
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do telefonu, potraviny, ubytování, 
apod.). V tomto se angažovala 
zejména Martina Svárovská 
a Irena Bláhová. Také jsme 
z fondu hradili zdravotní 
pomůcky pro postižené nebo 
i pro rodiny v momentálně těžké 
situaci, přispívali jsme 
i na vybavení Azylového domu 
v Mokrovratech. Pomáhali jsme 
zorganizovat sbírky 
pro štěchovické obyvatele 
postižené povodněmi. 
Některým dětem jsme 
platili školní obědy. 
Po začátku války 
na Ukrajině jsme 
podporovali ukrajinské 
ženy a lektory češtiny 
pro ukrajinské děti. Co 
se týče nefinanční 
pomoci, dál chodíme 
do LDN, do domova 
důchodců 
a poskytujeme (nejen 
duchovní) rozhovory. 
Každoročně 
připravujeme spolu 
s farností Den 
nemocných a několik 
let jsme organizovali 
před Vánoci sbírku 
“Krabice od bot“.
Kde se berou 
prostředky, se kterými 
dobříšská Charita 
hospodaří?
Především z každoroční 
Tříkrálové sbírky, z které vždy 
35% pošleme na účet celostátní 
Charity, a 65% zůstává pro naši 
pobočku. Tyto peníze se dají 
použít výhradně na sociální 
účely. Vše musí být řádné 
zdůvodněné a podložené, 
doklady, účty apod., a je to 
posléze kontrolováno.
Druhý zdroj příjmů jsou soukromí 
dárci, někteří jsou dlouholetí 
a darují pravidelně.
Takže z celostátní Charity 
žádné peníze k nám 
do Dobříše neproudí?
Ne. Peníze z Tříkrálových sbírek 
se dělí tak, jak jsem vysvětlila 
v minulé odpovědi.
Máš představu, kolik peněz 
za ty roky přes dobříšskou 
Charitu prošlo?
Tady v Dobříši jsme na sociální 

účely rozdělili celkovou částku 
přibližně 1.150.000,-Kč.
Jak se vlastně činnost Charity 
prolíná se světem „mimo 
kostel“? Je Charita jen 
pro věřící?
Samozřejmě Charita nemůže být 
jen pro věřící. Většina pomoci šla 
přímo pro lidi, u kterých jsme se 
nikdy neptali, jestli je věřící nebo 
ne. Není to vždycky jednoduché, 
protože musím být velmi 
obezřetná; kontrola použití 

prostředků je důkladně 
sledována. Přirozeně se na mne 
jako na známou zdravotní sestru 
obraceli lidé z různorodého 
prostředí. Naopak často nám 
vyšlo vstříc město, když jsme 
něco potřebovali. 
Spolupracujeme také s Charitou 
Starý Knín, s místní sociální 
dílnou a dalšími.
Ty jsi musela komunikovat 
se stovkami lidí v nouzi, 
kterým jsi zprostředkovala 
pomoc. Teď mě napadá, jestli 
by ses mohla podělit 
o nějakou radu, jak jednat 
s těmi, kterým pomáháš, aniž 
bys jim vzala důstojnost?
Mluvit s nimi slušně, vždycky 
vykat, žádné familiérnosti. Oni 
musí cítit, že je to dar, ale já 
za něj nevyžaduji nikdy 
poděkování. Když jsem se 
dozvěděla o někom, kdo by mohl 

potřebovat pomoc, nabídla jsem 
možnosti, případně odkázala 
na dostupné zdroje pomoci 
v našem okolí. Doporučuji mluvit 
s těmi lidmi, mluvit, mluvit…. 
I o jiných věcech, a dojít pak 
třeba k informaci, co potřebuje.
Co bylo pro Tebe v průběhu 
těch let těžké, a co naopak 
bylo hnacím motorem?
Začnu tím, co bylo hnacím 
motorem; myslím si, že tato 
činnost je potřeba a že mám 
schopnost s potřebnými 
komunikovat.
Co bylo pro mě těžké? Vědomí, 
že nemůžu pomoci víc. Naučit se 
celou byrokracii, kterou práce 
v Charitě obnáší. A při první 
Tříkrálové sbírce vyjít do ulic 
a klepat na dveře. Zkraje se 
párkrát stalo, že někteří lidé 
na nás byli nepříjemní, dnes už 
nás spíše vítají…
Jak se stalo, že končíš ve své 
funkci, a co by mělo být dál?
Ještě než to zodpovím, řeknu, co 
se mi bohužel nepovedlo. V době 
vzniku naší Charity jsem se 
obklopila svými vrstevnicemi 
a zapomněla jsem, že budeme 
stárnout, a neuměla jsem najít 
mladší spolupracovníky, kteří by 
nám pomáhali a mohli by třeba 
i přinést něco nového. To mě teď 
dohnalo, protože práci a vedení 
Charity zkrátka nemám komu 
předat.
Já sama jsem ve věku, kdy jsem 
„všude nejstarší“, takže myslím, 
že už je načase skončit.
Co dál? Měla by přĳít vůle 
od farnosti najít a oslovit někoho, 
kdo Charitu povede dál. Charita 
tady zatím stále bude, i když 
bude obrazně stát ve stanici, je 
možné do vlaku kdykoli znova 
naskočit. Kdyby přišel někdo 
mladší, mohl by najít novou 
agendu na sociálním trhu 
a možná i provozovat Charitu 
na profesionální úrovni. Já sama 
například vidím v našem území 
nedostatek chráněných 
pracovních míst pro dospělé 
klienty s mentálním nebo 
zdravotním postižením.

Jano, moc Ti děkuji 
za rozhovor a také za Tvoji 
práci v dobříšské Charitě.
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V zahraničí v živých farnostech 
občas potkávám sběrná místa 
pro potraviny potřebným. Protože 
my podpůrná farnost jsme 
a v Dobříši výborně funguje 
potravinová banka (v komunitním 
centru Svět dobrých lidí, ředitelkou 
je paní Markéta Dvořáková, nám 
dobře známá), nabízí se také spojit 
síly.
Pro potravinovou pomoc si týdně 
chodí desítky lidí a vše, co se 
do banky dostane, se velmi brzy 
dostane k potřebným. Pracovníci 
komunitního centra darované 
potraviny předávají vytipovaným 
rodinám, samoživitelům, seniorům 
i lidem bez domova žĳícím 
v Dobříši nebo jeho okolí. Nově 
navázali spolupráci i se ZŠ Lidická, 
část naší pomoci může jít i tam. 
Svými dary tak podporujeme lidi, 
které zde potkáváme.
Proto vás všechny zvu ke společné 
štědrosti. V kostele u vchodu je 
umístěna krabice, kam můžete 
přinášet své dary. Vítáno je vše 
a v jakémkoliv množství. Krásné 
bude, až cestou na nedělní mši 
všichni přineseme, co doma 
nebude tak úplně scházet. Jednou 
láhev oleje, jednou kostku másla, 
pár jablek, sáček mouky, rýži, 
skleničku marmelády, pár vajíček. 
Cokoliv. Když každý dáme trochu, 
tak výsledkem bude pořádná kopa 
pomoci a vděčnosti.

21. prosince to budou již tři roky, kdy Varhanářská dílna Kánský 
a Brachtl z Krásné Loučky u Krnova dokončila a nám předala 
do užívání nové varhany. Nástroj vestavěný do původní 
varhanní skříně od Josefa Vanického z r. 1898 je vybaven 
mechanickou tónovou a rejstříkovou trakturou, dvěma manuály, 
pedálnicí, 15 rejstříky a 987 píšťalami.

MAGDALENA JEŽKOVÁ

Záměr postavit nové varhany byl 
částečně umocněn zamítnutím 
řešení liturgického prostoru 
v našem kostele a současně 
nutností dořešit nevyhovující stav 
na kůru, kde po odstranění 
červotočem napadeného nástroje 
v 90. letech zůstala pouze 
prázdná varhanní skříň a malý 
zapůjčený jednomanuálový 
nástroj z dílny Karla Eisenhuta, 
pro prostor našeho kostela 
nedostačující.
V roce 2015 bylo založeno 
„Sdružení pro obnovu varhan“, 
které si dalo za úkol vybrat 
dodavatele varhan, získat finanční 
prostředky a zajistit realizaci. 
Rozhodnutí o dodavateli varhan 
předcházelo cestování a návštěvy 
nově postavených varhan, 
reference od varhaníků 
a spolupráce s organologem AP, 
Štěpánem Svobodou. Díky široké 
propagaci, pořádání benefičních 
koncertů, podpoře Zámku 
a Města Dobříše, firem, adopci 
píšťal, darům farníků a ostatních 
dobříšských občanů, včetně dárců 
z různých koutů země, se podařilo 
do konce roku 2021 nashromáždit 

a uhradit celou částku 4 300 000 
korun za zhotovení varhan 
a 200 000 korun za restaurování 
skříně.
A jak se říká, „ten kdo zpívá, 
dvakrát se modlí“, slouží varhany 
při doprovázení bohoslužeb 
ke chvále a slávě Boží. Při této 
příležitosti je třeba poděkovat 
varhaníkům Ritě Lyons 
Kindlerové a Slávkovi Vtípilovi 
za jejich obětavé hraní. Stále 
platí výzva pro mladé i starší 
hudebníky naučit se hrát na tyto 
varhany, na kterých koncertovalo 
již několik předních českých 
varhaníků.
28. prosince od 17.00 bude 
na kůru kostela pořádána již 
tradiční Česká mše vánoční „Hej 
mistře“ od Jakuba Jana Ryby 
v podání pěveckého 
chrámového sboru Codex 
Temporis a členů Příbramské 
filharmonie pod vedením Lukáše 
Marka. (Zájemci z řad zpěváků 
jsou vítaní – ten, kdo to umí 
a ještě se na kůr vejde.) 
Dobrovolné vstupné je určeno 
na podporu chrámové hudby.
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Vánoční dárek
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Štědrost, která 
nezatížíIVO KYLAR

•  dětský a rodinný adventní kalendář může dostat 
jinou podobu. Pro dospělé může být sestaven 
z nějakého kratičkého biblického citátu na den. 
Pro děti a rodiny to může být „prázdný“ kalendář, 
do kterého každý večer vpisujeme drobné 
laskavosti, které se nám ten den povedly;

• ráno vstát o něco dřív a přečíst si mešní biblické 
texty (najdu je na www.liturgie.cz). V adventu jsou 
tyto texty velkým povzbuzením pod „taktovkou“ 
proroka Izajáše. Větu, která osloví, si mohu 
připomínat během dne;

•  tyto biblické texty mě mohou připravit 
na svátost smíření, kterou nemusím „odbýt“ 
jako předvánoční rituál: právě ve svátosti 
smíření mohu nově zažít Ježíšovo narození 
ve svém nitru;

• přečtu knihu, která mě aspoň trochu posune 
na duchovní cestě.

Další vhodné tipy a podněty se dají najít 
na www.vira.cz. Nejdůležitější je začít… nejlépe 
dnes, protože za chvíli budou Vánoce!
Krásné prožití adventu přeje
P. Angelo
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Modlitební večer chval PC út 3. a 17. 12. v 18.30

Roráty kostel Dobříš út. 3. 12., 10. 12. a 17. 12. v 6.30

Adventní meditace v tichu kostel Dobříš st 4. 12, 11. 12., 18. 12. ve 20.00

Dětský sbor PC st 4. a 11. 12. v 17.45

K. Lachmanová: Nejsme otroci aneb 
Smysl dne odpočinku

PC st 4. 12. v 19.00

Knižní klub PC ne 8. 12. v 17.30

Zpovědní odpoledne PC po 9. 12. 14.00 - 17.00

Seminář vnitřní modlitby PC út 10. 12. v 19.00

Akademie 3. věku PC čt 12. 12. v 9.00

Kruhové tance s Evou Fencovou PC so 14. 12. v 17.00

Agapé + výstava dětí z výtvarky M&D PC ne 15. 12. v 10.15

Zpěv dobříšského chrám. sboru kostel Dobříš při mši 15. 12. a 25. 12.

Medjugorský modlitební večer kostel Dobříš čt 19. 12. v 17.15 (jen 2h)

Dětská mše s dětským sborem kostel Dobříš ne 22. 12. v 9.00

Betlémské světlo PC po 23. 12. 15.00 - 17.00

Půjdem spolu do Betléma kostel – nám. Komenského čt 26. 12. v 16.00

Spolčo PC
pá 6. 12. od 19.00, 13. 12. od 19.30 
(se mší sv.)

Milí přátelé, padající listí nám 
citlivě připomíná, že se blíží 
dušičkové dny, které si často 

spojujeme s myšlenkami 
na pomíjivost a konec 

lidského života. To není moc 
veselé téma, že? Anebo…
O tom, že podzim života 
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  Tříkrálový koncert PC   ne 5. 1. v 17.00

  Seminář vnitřní modlitby PC   út 7. a 21. 1. v 19.00

  Dětský sbor PC   st 8., 15. a 29. 1. v 17.45

  Akademie 3. věku PC   čt 9. 1. v 9.00

  Kruhové tance s Evou Fenclovou PC   so 11. 1. v 17.00

  Modlitební večer chval PC   út 14. a 28. 1. v 18.30

  Setkání Pastorační rady PC   st 22. 1. v 19.00

  Ekumenická bohoslužba s ČCE PC   pá 24. 1. v 19.30

  Medjugorský modlitební večer Kostel Nejsv. Trojice   čt 23. 1. v 17.15 (pouze 2h)

  Spolčo PC   pá 10. 1. od 19.00

13.00 -17.00   otevřený kostel

14.30   Zpívání u jesliček

21.00   půlnoční mše

22.30   půlnoční mše

23.30   zpěv chrám. sboru

24.00   půlnoční mše

24.00   bohoslužba Slova

  25. 12. Boží hod vánoční 9.00   slavnostní mše sv. s doprovodem sboru

9.00   mše sv.

16.00   Půjdem spolu do Betléma - živý Betlém

  so 28. 12. 17.00   Česká mše vánoční – J.J.Ryba

  31. 12. Silvestr 16.00   mše sv.

  1. 1. Slavnost Matky Boží P. Marie   mše sv. jako v neděli

  24. 12. Štědrý den

  26. 12. Svátek sv. Štěpána
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Přĳďte k Betlému
LÁĎA SVOBODA

K oslavě vánočních svátků na Dobříši už roky patří dvě akce, 
které nás zvou, abychom se sami zapojili do vánočního 
příběhu a abychom možná i díky tomu poznali svátky nově. 
Zpívání u jesliček je už mnoho 
let oblíbené a vyhledávané 
setkání na Štědrý den v kostele. 
O. Angelo tu děti, ale i nás 
dospělé, duchovně naladí 
a vtáhne do tajemství tohoto 
krásného dne a připomene 
formou vyprávění vánoční 
příběh.  Mezitím se hrají a zpívají 
tradiční vánoční koledy, které 
nás všechny provází už 
od kolébky. Než se rozejdeme 
do svých domovů, odnese si 
každý, kdo o to stojí, od kněze 
osobní požehnání, na které se 

obyčejně stojí dlouhá fronta. 
Od loňska jsme přidali i tzv. 
hudební předskokany, žáky 
místní umělecké školy, kteří 
program zahajují krátkým 
vystoupením. Akce se koná 
24. 12. 2024 od 14.30 hodin 
v kostele Nejsvětější Trojice 
v Dobříši.
Živý Betlém aneb Půjdem´ 
spolu do Betléma. K režii tohoto 
putování mě vyzval v r. 2011 
O. Karel Satoria a od té doby 
každoročně (až na covidové 
období) putujeme od kostela 

k jesličkám. Jedná se o takové 
malé exteriérové divadelní 
představení, kde jsou všichni 
diváci zároveň účastníky zástupu 
lidí, kteří se z nařízení císaře 
Augusta jdou zapsat “každý 
do svého města“, Betléma. 
Cestou nás provází svým slovem 
anděl Páně a společně jdeme 
po stopách Josefa a Marie. 
Ale než je dostihneme ve stáji, 
potkáme hostinského, který 
těhotnou Marii a chudého Josefa 
neubytoval, dále pastýře i tři 
krále, kteří svatou rodinku 
nakonec obklopí kolem jesliček 
a společně si pak zazpíváme 
koledy. Podvečerem se ponese 
vůně čaje a svařeného vína 
v kulisách krásně nazdobeného 
města na Komenského náměstí. 

Kdo chce putovat, ať se k nám 
připojí 26. 12. 2024. Začínáme 
v 16 hodin od kostela Nejsvětější 
Trojice v Dobříši.

Myšlenka dětského sboru se 
ve farnosti zrodila už 
před nějakou dobou, čekala ale 
na ten správný okamžik, aby 
mohla dostat reálné obrysy. Naše 
farnost má spoustu předností a 
jednou z nich je velké množství 
dětí. Hledáme proto cesty, jak je 
přirozeně vtahovat do dění 
farnosti, aby se tu cítily doma 
a přĳímány.
Dětský pěvecký sbor má za cíl 
jednak obohatit nedělní zážitek 
ostatních farníků poslechem 
andělských hlásků, ale 
především také budovat 
společenství mezi dětmi 
a nabídnout jim další příležitost, 
jak mohou nedělní mši prožít 
jinak a hlouběji tím, že se do ní 
aktivně zapojí. Od září tohoto 
roku jsme se tedy začali 
pravidelně scházet a trénovat 
písničky, které jednou za měsíc 
na dětské mši zazpíváme. I přes 
pokročilou hodinu zkoušek 
(scházíme se ve středy v 17.45 
v Pastoračním centru) se děti 
nadšeně do nácviku zapojují, 

rády ke zpěvu přidávají hudební 
nástroje, a i několik dní 
po zkoušce si doma prozpěvují 
trénované písničky.
Proč se jmenujeme sbor Apis? 
Apis znamená včela. Včela ale 
nemůže žít sama, potřebuje 
ke svému životu společenství. 
Pro správný chod takového 
společenství je důležitá 
komunikace, a to je i hlavní téma 
našeho sboru. Komunikace mezi 
sebou a komunikace s Bohem, 

Přivítáme všechny nadšené děti - hudebníky bez věkového omezení, 
kteří rádi zpívají či hrají na nějaký hudební nástroj.

tedy modlitba a její různé formy.
Abychom prohlubovali vztahy 
dětí mezi sebou i s Bohem, 
uspořádali jsme v listopadu 
historicky první soustředění 
sboru s přespáním. Kromě zpěvu 
jsme se především soustředili 
na společné aktivity. Hráli jsme 
deskové hry, pomáhali Noemovi 
nalézt ztracená zvířata do jeho 
archy, vyráběli svíčky ze včelího 
vosku, dívali se na film, měli 
večerní modlitbu ve stylu Taizé 
a užívali si být spolu. Pastorační 
centrum se během celé soboty 
opravdu změnilo na bzučící úl 
veselých včelek. Myslím, že se 
tato naše první akce velice 
povedla a už teď se těšíme 
na jarní soustředění.

DANA CHYTRÁ
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Dětský sbor Apis
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Dobříšská farnost už s meditací základní zkušenost má. Přednášku a 
duchovní cvičení tady měl karmelitán Pavel Pola. A v minulých letech 
proběhlo několik tichých meditačních setkání v kostele v adventní 
nebo postní době.
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Pozvání na adventní 
meditace

JENDA HÁLA

Meditace, nebo přesněji 
kontemplativní modlitba, je blízká 
Jendovi Hálovi a to byl impuls, 
abychom v prosinci v adventní 
době zkusili meditační setkání 
znovu uspořádat. Informace 
o tom, kde a kdy budou setkání 
probíhat, najdete v kalendáři 
akcí. Zatím si ale pojďme 
připomenout, o co jde a pro koho 
to bude určené.
Jendo, kudy vedla tvoje cesta 
k meditaci?
Vlastně to začalo už v dětství, 
kdy jsem prožíval takovou 
spontánní víru, rozhovory 
s Bohem. 
V dospívání jsem to ale pomalu 
ztrácel a tak mi nezbývalo, než 
začít hledat způsoby, jak se 
s Bohem znovu propojit. Chodil 
jsem do kostela, poslouchal 
kázání, ale nenaučil jsem se 
modlit. Zkoušel jsem se vracet 
k těm dětským rozhovorům 
s Bohem, ale už to nešlo tak 
spontánně. Jediné, co mě tehdy 
naučili, byl růženec. A i když jsem 
ho později nahradil jiným typem 
modlitby, jsem za něj vděčný. 
Byla to moje první zkušenost 
s takovýmto typem opakující se 
modlitby a s tím, jak mi může 
pomoci přebývat v Boží 
přítomnosti.
A jak ses tedy dostal 
k meditaci?
Hledal jsem způsob, jak být 
s Bohem bezprostředně 
přítomný. Zkoušel jsem různé 
druhy modliteb, ale žádná mi 

úplně nevyhovovala. Pak jsem se 
dozvěděl o Ježíšově modlitbě, 
jinak známé jako Modlitba srdce. 
Jedná se vlastně o kontemplativní 
modlitbu východních křesťanů 
spojenou s dechem 
a vyslovováním jména Ježíš. To 
byl pro mě první závan naděje, že 
mohu najít, co hledám.
Zmínil jsi různé druhy modlitby. 
Jak je máme vnímat - je to 
menu, ze kterého si každý 
může vybrat, nebo to jsou 
vývojové stupně?
Na to není jednotný názor. 
Klasicky se modlitba dělila 
na ústní, mentální 
a kontemplativní. Někteří autoři 
prosazují pohled, kdy jde o různé 
aspekty duchovního života. Já 
v tom ale vidím vývoj; člověk 
zraje, posouvá se a když mu 
určitý nástroj přestane stačit, měl 
by udělat další krok. To ale 
neznamená, že nám jsou nástroje 
z “jiných stupňů” zapovězeny.  
“Všecko zkoumejte, a co je dobré, 
toho se držte,” (1 Sol 5,21) píše 
svatý Pavel.
Co bys doporučil lidem, kteří by 
s meditací chtěli začít?
Myslím, že je důležité najít si 
způsob modlitby, který člověku 
vyhovuje. Pro někoho to může být 
meditace, pro jiného růženec. 
Důležité je vytrvat a nevzdávat to. 
A samozřejmě - ať přĳdou 
na seminář o modlitbě nebo 
v prosinci přímo na meditační 
setkání do kostela.

Listopadové jednání 
pastorační rady mělo dva 
hlavní body - pohled 
na finance farnosti a diskuzi 
o projektu křížové cesty.

Finanční situaci farnosti 
pastorační radě představila 
Jana Kořínková, účetní 
farnosti. Připomněla nám, že 
majetek farnosti zahrnuje čtyři 
kostely, dvě fary, pastorační 
centrum a několik pozemků. 
Hospodaření farnosti je 
vyrovnané v tom smyslu, že 
zůstatky na účtech farnosti 
jsou dlouhodobě na podobné 
výši a pravidelné příjmy 
(příspěvky na účty farnosti, 
sbírky a příjmy z pronájmu) 
pokrývají pravidelné výdaje 
(náklady na energie 
a základní provoz). 
Z pravidelných příjmů se daří 
pokrývat jednorázové výdaje 
ve výši 200 - 300 tis. Kč 
za rok. Na větší opravy se 
rezerva nevytváří a kdyby 
něco takového bylo potřeba, 
musely by se hledat další 
zdroje financování.

O křížové cestě mluvil Pepa 
Vaněček a Magda Ježková. 
Oba společně se sochařem 
Mírou Beščecem připravili 
návrh křížové cesty 
v Rosovicích, který se 
nakonec nebude realizovat. 
Proběhla diskuze o tom, zda 
by křížová cesta mohla být 
v okolí Dobříše. Pastorační 
rada vyslovila projektu 
podporu, ale zatím je nápad 
v přípravné fázi.

Kromě toho proběhla výměna 
informací a diskuze 
o chystaných akcích, akcích 
v průběhu Vánočních svátků 
a o tom, kdo si co vezme 
na starosti. Přehled všech 
akcí najdete v kalendáři akcí 
v tomto vydání.

ADAM BÖHM

Z pastorační 
rady

ADVENTNÍ MEDITACE V TICHU BUDOU PROBÍHAT VE STŘEDY 4. 12. , 11. 12. A 18. 12. VE 20 H. V KOSTELE
V DOBŘÍŠI. PROSINCOVÉ SETKÁNÍ SEMINÁŘE VNITŘNÍ MODLITBY SE KONÁ 10. 12. V 19 H. V PCSVT.
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Pozdrav od P. Blechy
Na otázky v naší anketě odpovídá P. Petr Blecha, který 
v Dobříši sloužil v letech 2011 - 2017.

Jaké jsou Tvoje nejsilnější 
vzpomínky na dobříšskou 
farnost a co Tě tu nejvíce 
těšilo?
Jedním slovem lidsky skvělá 
a obohacující zkušenost. Mám-li 
zmínit jednu vzpomínku, pak je 
spojena s okamžikem, kdy jsem 
se s kolegou Karlem Satoriou 
připravoval v sakristii na první 
bohoslužbu, při níž jsme se měli 
představit dobříšské farnosti, aby 
věděla s jakými “mimoni” má co 
do činění. Karel mi tehdy položil 
otázku: “Co ti ten zvuk v kostele 
připomíná?”, a já odpověděl: 
“Úl?”. “Jo, přesně ”, odvětil 
Karel. A následovalo šest 
nádherných let, v kterých jsem 
měl možnost zakoušet setkání 
s krásou i bolestí živých a 
pravdivých mezilidských vztahů... 
Kudy vedly Tvé další cesty 
a kde tě můžeme potkat nyní? 

V červnu 2017 došel Karel 
Satoria k rozhodnutí, že se chce 
věnovat publikační činnosti 
a předávání svých osobních 
zkušeností prostřednictvím 
duchovních setkání. Já jsem v té 
době už dva roky pracoval jako 
nemocniční kaplan ve FN Motol, 
v týmu psychospirituální péče. 
Oba jsme ke konci června odešli 
z Dobříše. V současné době 
jsem farním vikářem v Berouně, 
což znamená vypomáhat 
kolegovi ve farní pastoraci 
a současně pracuji na poloviční 
úvazek v pražské nemocnici.
Co bys nám popřál nebo co 
chceš farníkům na Dobříš 
vzkázat?
Na tomto místě bych se přidržel 
známého konstatování apoštola 
Pavla: “Všechno to považuji 
za bezcenný brak” (v původním 

řeckém významu tohoto slova, 
brak = hovno, exkrement), 
ve srovnání s oním nesmírně 
cenným poznáním Ježíše Krista 
zmrtvýchvstalého.” Mám-li tedy 
něco přát, pak jistotu, že 
temnota, ať má v našem životě 
jakoukoliv podobu, nemá 
poslední slovo. Každému přeji 
schopnost humoru a to, co dobře 
vyjádřil Antoine de Saint Exupéry: 
"Až nás jednou, věčný hospodáři, 
shromáždíš ve své stodole, 
odebereš nám všechny naše 
otázky, protože tváří v tvář Tobě 
ztratí svůj smysl." Na tuto 
"stodolu " a "párty" s tím 
spojenou se opravdu těším !
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Sborové zpívání 
o adventu a Vánocích

„Blíží se k nám doba smilování“, 
jak praví známá adventní píseň, 
a tak se náš Dobříšský chrámový 
sbor již pilně připravuje na období 
adventu a Vánoc. A že trénujeme 
intenzivně, můžete se těšit 
na několik opravdu krásných 
skladeb, kterými chceme obohatit 
adventní a vánoční liturgii. 
Zazpíváme při „radostné“ adventní 

mši 15. 12. a poté v užším 
obsazení asi půl hodinu před 
Půlnoční, aby se dříve příchozí 
mohli příhodně naladit. Ráno 
na Hod Boží potom zazní některé 
nové, osobité vánoční zpěvy.
Mimo kostel sbor vystoupí 
v sobotu 14. 12. v 10.30 hodin 
na Vánočním jarmarku u Bedřicha 
na podporu Dětského domova 

Korkyně. A jako již řadu let, 
i letos se 22. 12. vypravíme 
na „Sanatorku“ zazpívat koledy 
pacientům na každém oddělení, 
abychom jim přinesli trochu 
vánoční atmosféry.
Nakonec nás 5. 1. v 17 hodin 
čeká tradiční Tříkrálový koncert 
v Pastoračním centru 
s množstvím krásných, nejen 
českých vánočních písní spolu 
s malým pohoštěním. 

Věřím, že se nám společně 
podaří vytvořit krásnou vánoční 
atmosféru a všechny srdečně 
zveme.

PÉŤA ŠIMKOVÁ, SBORMISTRYNĚ


